
Za havarijní označila studie stav 
22 procent krajských silnic, dal-
ších 32 procent je pro dopravu 
nevyhovujících. Kraj má v ma-
jetku 4608 silnic II. a III. tří-
dy, ve špatném stavu je z velké 
části zdědil po hospodaření stá-
tu. Nutné opravy by si vyžádaly 
přes šest miliard korun, to je ale 
nad možnosti krajského rozpoč-
tu. „Rekonstrukce silnic jsou na-
ší prioritou. Do nových úseků se 
pustíme jen v případě, že na ně 
získáme evropské dotace,“ říká 
radní pro dopravu Václav Kodet 
(KDU-ČSL) s tím, že radní teď 
uvažují o úvěru. „Některé kra-
je k půjčce na opravy silnic už 
přistoupily,“ dodal Kodet. Nej-
horší silnice jsou na Třebíčsku. 

V havarijním stavu je 43 procent 
z nich. Naopak řidiči na Pelhři-
movsku se setkají jen se dvěma 
procenty takových silnic. Kromě 
dědictví po státním hospodaření 
je jednou z příčin špatného stavu 
krajských silnic také mimořád-
ně hustá silniční síť. Víc kilome-
trů má ve vlastnictví už jen Stře-
dočeský kraj. Vysočina má to-
tiž řídké osídlení, obyvatelé jsou 
rozptýleni v největším množství 
v malých obcích a tak je silnič-
ní síť značně rozsáhlá. Přitom ta-
kový stav se nijak neodráží v pří-
jmech do krajského rozpočtu. 
„Ostatní kraje zkrátka mají méně 
kilometrů silnic a mohou si na ně 
dovolit vyčlenit víc peněz,“ vy-
světlil Václav Kodet.
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Hráz přehrady už je bezpečná
V létě lidé nepřišli o pitnou vodu ■ Kraj byl připravený na nejhorší a v pohotovosti byl i záchranný systém

Kraj najde peníze na opravu silnic

Mostiště • Dobrá zpráva: Lidé, kterým 
teče z kohoutků voda z Mostišť, už mo-
hou mít klidné spaní. Ještě lépe se bude 
spát všem, kteří bydlí u řeky pod nádrží. 
Hráz je opravená, utěsněná a bezpečná.

Úspěch webu
Krajské webové stránky 
ocenila nezávislá orga-
nizace Otevřená společ-
nost jako nejlepší v re-
publice.  strana 2

STALO SE

BOSCH PŘISTAVĚL HALU
Jihlava • Hejtman Miloš Vystrčil 
(ODS) otvíral na konci října v Jih-
lavě novou výrobní halu společ-
nosti Bosch Diesel. Firma je největ-
ším zaměstnavatelem na Vysoči-
ně a novou halu stavěla asi deset 
měsíců. „Samozřejmě jsme rádi, 
že se společnosti Bosch na Vysoči-
ně daří. Zároveň si však uvědomu-
jeme, že neustálý rychlý rozvoj fir-
my zvyšuje nároky na dobudování 
infrastruktury Vysočiny, a zejména 
pak města Jihlavy. Pokud máme 
podporovat rozvoj průmyslu, pak 
současně s tím musíme podporo-
vat i rozvoj infrastruktury měst,“ 
řekl při slavnosti Miloš Vystrčil. 
Součástí ceremoniálu bylo i pře-
dání šeku na padesát tisíc eur spo-
lečností Bosch Diesel kraji Vysoči-
na na koupení nové, plně vybave-
né sanitky pro krajskou zdravotní 
záchrannou službu.

AKTUÁLNĚ S RADNÍM

Vysočina • Polovina krajských silnic je ve špat-
ném stavu. Vyplynulo to ze studie, kterou u od-
borné firmy nechal zpracovat kraj.

Nový radní
František Dohnal 
se stal prezidentem 
NKÚ. V krajské radě 
jej nahradil Miroslav 
Houška. strana 3

Oslavte Vánoce
Program oslavy Vánoc, 
kterou 19. prosin-
ce pořádá kraj ve svém 
sídle na Žižkově ulici 
v Jihlavě.  strana 4

Řidiči mají na některých silnicích plné ruce práce. Foto: Luboš Pavlíček

Rozsáhlejší průsaky u pravého 
břehu zjistila obsluha hráze při 
pravidelných kontrolách před ro-
kem. Porucha byla natolik závaž-
ná, že Povodí Moravy ihned při-
stoupilo k rozsáhlému upuště-
ní nádrže. Zároveň kraj, Povodí 
Moravy a odborníci začali hledat 
nejlepší způsob opravy. Hráz je 
sypaná, z kamene a má jílové těs-
nicí jádro. Právě to bylo narušené 
a tak oprava spočívala v doplnění 
jádra speciální směsí, pod tlakem 
a v několika místech. 
Krajský hejtman také zřídil pra-

covní skupinu, složenou ze zástup-
ců kraje, krajského úřadu a odbor-
níků. Ta opravu pečlivě sledovala. 
„Situaci nebylo možné účinně řešit 

běžnou činností správních úřadů 
a složek integrovaného záchran-
ného systému. Nebylo možné žád-
ným způsobem zajistit rychlé za-
hájení neodkladných zabezpečo-
vacích prací pro odvrácení hava-
rijního stavu ještě letos. Hejtman 
proto vyhlásil na 30 dnů stav ne-
bezpečí pro část území Vysočiny, 
kde se nachází hráz vodního díla 
Mostiště. Vzhledem k tomu, že se 
v průběhu 30 dnů stále nepodařilo 
zmírnit rizika, prodloužil hejtman 
stav nebezpečí se souhlasem vlá-
dy o dalších 30 dnů,“ popisuje 
krajský radní pro vodní hospodář-
ství Ivo Rohovský (ODS) drama-
tické jaro a léto.
 (pokračování na straně 2)

Hejtmanství pořádá vánoční oslavu
Jihlava • Vánoční dekorace pro in-
spiraci, ochutnávka cukroví, anebo 
možnost nechat si zabalit vlastní 
vánoční dárky. To čeká na každé-
ho, kdo se přijde 19. prosince po-
dívat do sídla kraje na Žižkově uli-
ci v Jihlavě.
Kraj zde už poněkolikáté pořá-

dá akci Barevné Vánoce. K ní pat-
ří zdobení vánočních stromků v re-

žii krajských domovů důchodců, 
středních škol anebo ústavů sociál-
ní péče, nebo výroba netradičních 
vánočních ozdob a dekorací. Stu-
denti předvedou také balení dárků 
a zároveň všem, kdo budou o tako-
vou službu mít zájem, nabízí zaba-
lení dárků přinesených. 
K vidění a k ochutnání budou 

i ukázky vánočního cukroví a k dis-

pozici recepty na originální druhy. 
Klienti sociálních zařízení nabíd-
nou své rukoděl-
né práce a každý 
si tak bude mo-
ci odnést dárek 
pro někoho blíz-
kého. 
Návštěvníci Barevných Vánoc ta-

ké mohou vánočním dopisem pří-

mo na místě oslovit krajského 
hejtmana se svým přáním. Třem 

vy losovaným 
pak hlava Vyso-
činy přání splní. 
Barevné Váno-

ce začínají v síd-
le kraje na Žiž-

kově ulici v Jihlavě 19. prosince 
v 9.30 a trvají až do 17.00.
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Radní Ivo Rohovský při pravidelné kontrole postupu prací na hrázi. Foto: Luboš Pavlíček

BA REVNÉ  VÁ NOCE
19. prosince
9.30–17.00


